
صادرات قزلآلا به اتحادیه اروپا
ـــه ـــاربخشی ب ـــتلزم اعتب مس
آزمایشگاههـا / آمـاده صـادرات
واکسن نیوکاسل به اروپا هستیم

معاون بهداشت پیشیگری سازمان دامپزشکی کشور گفت: ما خواهان هموار
شدن مسیر صادرات هستیم که یکی از موارد آن اعتباربخشی به
آزمایشگاههــای ایــران اســت در صــورتی کــه آزمایشگاههــای داخلــی

اعتباربخشی نشود یک ماهی قزلآلا هم صادر نخواهیم کرد.

 

به گزارش اگروفودنیوز؛ علی صفر ماکنعلی، معاون بهداشت و پیشگیری
سازمـان دامپزشکـی کشـور در همـایش همکاریهـای کشـاورزی ایـران و
اتحادیه اروپا در حضور نمایندگان اتحادیه اروپا در زمینه همکاری
با اتحادیه اروپا اظهار کرد: سازمان دامپزشکی کشور از دو دهه پیش
با اتحادیه اروپا فعالیتهای تخصصی و حرفهای را شروع کرده است یکی
از موضوعاتی که در ۱۸۲ کشور جهانی عضو بهداشت دام مطرح است

بیماریهای فرامرزی است که مهمترین آن تب برفکی است.

وی افزود: کشور ما میتواند نقش کلیدی در سطح جهانی در این زمینه
بازی کند و به جز جمعیت دامی خود از جمعیت دامی ۲۸ کشور عضو هم
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حمایت کند.

ماکنعلی در رابطه با تعداد گاوهای موجود در هند و پاکستان تصریح
کرد: یک میلیارد و ۴۸۰ میلیون راس گاو در دنیا داریم که ۲۰۰
میلیون راس آن در هند و ۵۰ میلیون راس در پاکستان وجود دارد و ۱۵

درصد گاوهای دنیا را شامل میشود.

وی افزود: اگر ما کنترل نکنیم از طریق مرزهای ما دامهای مبتلا به
تب برفکی این دو کشور را به ترکیه و کشورهای اروپایی میفرستند و
با قیمتی که در این دو کشور گاو به فروش میرسد دلالان بسیاری راغب
به خرید از این دو کشور هستند و به راحتی جمعیت دامی اتحادیه

اروپا را آلوده خواهند کرد.

معاون بهداشت و پیشگیری سازمان دامپزشکی کشور در ادامه تصریح
کرد: بیشترین جمعیت دامی در کشورهایی است که میتوانند سلامت دام
را در اتحایه اروپا به خطر بیندازند و ما سه بخش برای کنترل تب
برفکی در کشور طراحی کردیم که یکی از آنها بهداشت مزارع گاوهای
شیری است و دوم بهداشت دام عشایری است که در این زمینه طرحهای
خوبی را ارائه دادهایم و در سال ۲۰۱۹ یک برنامه مدون برای
مسیرهای مشخص عشایری مدنظر قرار دادیم. دسته سوم هم مربوط به
جمعیت روستایی است و برنامه کنترل تب برفکی دامهای روستایی را در

دستور کار داریم.

وی در رابطه با میزان تولید گوشت مرغ و کنترل بهداشتی آن در کشور
خاطرنشان کرد: ما در تولید گوشت مرغ رتبه هفتم دنیا و در تولید
تخممرغ رتبه دهم را داریم، برنامه ای به نام طرح ملی بهبود پرورش
طیور را داریم و کشوری هستیم که برای تولید واکسن نیوکاسل
میتــوانیم بــه اروپــا صــادرات داشتــه و همکــاری مثبتــی داشتــه
باشیم.آمادگی داریم در زمینه در اختیار گذاشتن محصولات بیولوژیک

با اتحادیه اروپا همکاری کنیم.

ماکنعلی تصریح کرد: ما به دنبال گرفتن امتیاز از اتحادیه اروپا
نیستیم و تنها خواهان استانداردی هستیم که برای کشورهای اطرافمان
در نظر گرفته اند چه بسا آن کشورها از نظر تولید و کیفیت در حد

ما نیستند و ما از آنها تولیدات بهتر و باکیفیتتری داریم.

معاون رئیس سازمان دامپزشکی کشور با اشاره به این نکته که
آزمایشگاههای داخلی باید اعتباربخشی شوند تشریح کرد: در رابطه با
میگو که به اتحادیه اروپا صادر میکنیم نمونههایمان را به دو



آزمایشگاه در فرانسه ارسال میکنیم در حالی که تجهیزات آزمایشگاهی
در داخل کامل و به روز است. ما خواهان هموار شدن مسیر صادرات
هستیم و آن میسر نمیشود مگر با اعتباربخشی به آزمایشگاههای
ایران. اگر قرار باشد قزل آلا به اتحادیه اروپا صادر کنیم باید
آزمایشگاههای داخلی ما را اعتباربخشی کنند در غیراینصورت یک عدد

ماهی قزل آلا هم صادر نخواهیم کرد.


